
Oświadczenie złożone 

przez senatora Waldemara Sługockiego 

na 59. posiedzeniu Senatu 

w dniu 16 kwietnia 2018 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Łukasza Szumowskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

W ostatnim czasie w opinii publicznej bardzo gorącym tematem są nagrody, które zostały przyznane po-

szczególnym ministrom rządu Prawa i Sprawiedliwości i Zjednoczonej Prawicy w latach 2015–2017. Należy 

z całą stanowczością podkreślić, że premie są z założenia gratyfikacją za szczególne osiągnięcia, nie zaś za 

wykonywanie obowiązków nałożonych na poszczególnych ministrów w Konstytucji Rzeczypospolitej Pol-

skiej lub innych aktach prawnych, ponieważ te finansowane są ze środków przeznaczonych na pensje. 

Szanowny Panie Ministrze, przyznawanie najwyższych w historii polskiej demokracji nagród ministrom i 

członkom rządu Rzeczypospolitej Polskiej, biorąc pod uwagę obecne osiągnięcia, jest sytuacją skrajnie nie-

odpowiedzialną i nieetyczną. W sytuacji, gdy waloryzacja rent i emerytur wynosi średnio 47 zł miesięcznie, 

co stanowi 564 zł rocznie, przyznawanie ministrom nagród rzędu kilkudziesięciu tysięcy zł stanowi zadrę w 

kontekście wiarygodności klasy politycznej oraz podaje w wątpliwość służebną rolę parlamentarzystów, mi-

nistrów i członków rządu wobec obywateli Rzeczypospolitej Polskiej. 

W związku z powyższym oświadczeniem, a także medialnymi doniesieniami z ostatnich tygodni zwracam 

się do Pana Ministra o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania. 

1. Jaką kwotą został nagrodzony minister zdrowia w latach 2015–2017? 

2. Ilu sekretarzy stanu i podsekretarzy stanu w Ministerstwie Zdrowia zostało w latach 2015–2017 nagro-

dzonych premiami pieniężnymi oraz jakimi kwotami zostali oni obdarowani? 

3. Jak wysokie były nagrody dla kadry kierowniczej poszczególnych jednostek organizacyjnych Minister-

stwa Zdrowia w latach 2015–2017? 

4. W jaki sposób i na jaką kwotę nagrodzeni zostali pracujący w Ministerstwie Zdrowia urzędnicy niższe-

go szczebla w latach 2015–2017? 

5. Czy w latach 2015–2017 premiami finansowymi pochodzącymi z budżetu państwa nagradzani byli tak-

że urzędnicy instytucji podległych Ministerstwu Zdrowia? Jeśli tak, proszę o podanie kwot przyznanych po-

szczególnym osobom. 

6. Jakie działania podejmowane przez Ministerstwo Zdrowia w latach 2015–2017 zasłużyły w ocenie Pana 

Ministra na przyznanie tak wysokich nagród pieniężnych? 

Z poważaniem 

Waldemar Sługocki 
 

 


